
NOVICE IZ NAŠIH KRAJEV
ZADVOR

Dne 17. oktobra 1971 je imel svet krajevne skupnosti Zadvor svojo
redno sejo. Na dnevnem redu je bilo kar pet tock. Udelcžba je bila
polnoštevilna, razprava dokaj živa in realna, tako da si takih sej že-
limo še več. Med drugim so obravnavali tudi gradnjo mostu prek
Dobrunjščice v Sostrem, po katerem vodi cesta III. reda, po njej pa se
odvija živahen potniški in tovorni piomet - tudi primestni avtobusni
promet Ljubljana-transporta in medkrajevna proga Ljubljana-Ga-
brovka. Kci je most lesen in dotrajan, je bil letos spomladi zaprt za
ves osebni in tovorni promet prek 1,5 ton£. Ta zapora pa je občanom
prinesla težave, ker je bilo potrebno spremeniti smei avtobusne proge
in opustiti več postaj, tako da morajo nekateri precej daleč naokoli
do prve avtobusne postaje.

Vse pa kaže, da se je to vprašanje le premaknilo z mrtve točke,
kajti načrti za delno regulacijo Dobrunjščicc in za most so že v delu,
občinska skupščina je zagotovila temeljna srcdstva za regulacijo in za
načrte, vse ostalo pa je zagotovil cestni sklad SR Slovenije, tako da
bo moč že letos skleniti pogodbo z izvajalci del in pričeti z delom.

Na hujšo prepreko pa so člani sveta naleteli pri priptavah za grad-
njo otroškega varstva v Zadvoru. Prvotno so računali, da bodo v
opuščeni trgovini in gostilni v zadružnem domu in zagotovitvijo sto
trideset starih milijonov dinaijev le začeli z delom leta 1972. Pa ni šlo
tako gladko. Ko so poverili izdelavo načrta inž. arch. J. Dobrinu, je
ta našel kup težav v stavbi. Ce bi jo hoteli adaptirati, bi morali
odstraniti stari strop in predelati vrsto stvari, na katere poprej ni
nihče računal. Seveda pa bi tudi razširjena adaptacija terjala še
naknadnih štirideset starih miljjonov. In kam po ta denar — na seji so
menili, da bi bilo potrebno pteučiti celo novo gradnjo ali pa mon-
tažno gradnjo, kar bi bilo ceneje. Razen tega pa tudi niso računali na
oviro, ki jo predstavlja skladišče Agrokombinata Barje v zadružnem
domu. Pri izdelavi načrta je arliitekt računal tudi na te prostore, ker
bi le tako lahko pridobili zadostno število prostorov. Toda kam s
skladiščem?

Zares so nastale hude težave! Kako jih premagati? Težko, da bo
tem težavam kos le svet krajevne skupnosti; verjetno bo morala na
pomoč še občinska skupščina. Upamo, da se bo~ z dobro voljo in
stnislom za rcševanje perečih problemov dalo rešiti tudi to.

Na seji je bilo tudi navedeno, da so se vaščani Podmolnika že
odločili in pričeli z akcijo za asfaltiranje ceste od Zadvora proti
Podmolniku v dolžini 1.900 metiov. Za zdaj so se odločili, da bi s
samoprispevki, pomočjo krajevne skupnosti in občine pripravili
giadnjo prve etape te ceste do spomenika partizanski Molniški četi,
ostali dve etapi pa bi zgradili v naslednjih letih. S projektivnim biro-
jem so že sklenili pogodbo za izdelavo načrtov, vaščani pa so se tudi
sami že letos lotili akcije za zbiranje sredstev. Ta akcija vaščanov

. Podmolnika je vredna vse pohvale, uspela pa bo ob materialni pod-
pori vseh, ki se jih to tiče, in v to ne dvomimo.

V teku je tudi akcija za samoprispevek. O njej so veliko govorili.
Upamo, da na področju krajevne skupnosti Zadvor s pozitivnim
izidom samoprispevka ne_bo težav. Upajmo!

ALOJZ KASTELIC

HRASTJE
Kiajevna skupnost v Šmartnem ob Savi se že dolgo loteva uieditve

ceste na Zabretovem klancu. Zaradi vse številnejše gradnje novili hiš
je čutiti potrebo po asfahiranju ulice. Nckateri občani so piipravljeni
prispevati tudi del sredstev. Predhodno bo pa treba urediti primerne
odvodne zbiralnike za meteorno in drugo vodo, kajti sedaj teče vsa
direktno na ulico in včasih povzroča veliko smradu.

Želja krajevne skupnosti in drugih organov je, da bi ta problem
reali s skupnimi močmi, saj gre za korist vseh prizadetih.

V Hrastiu pti Snebrjah vaščani pridno urejajo vse potrebno za novi
vodovod. Ta dolgo pričakovana želja - in potreba - se jim bo le
uresničila. Zaradi vode so imeli vaščani precej sitnosti, kajti že iz
obstoječega vodovoda si niso mogli podaljšati napeljave zaradi pre-
majhnega cevnega profila.

Zato so morali na svojo iniciativo skopati povsem nov dovod vode
iz zbiralnika.

Razumljivo je, da si znajo vaščani z veliko vnemo tudi sami kaj
urediti, čeprav je to delo šlo mimo programa krajevne skupnosti
Šmartno ob Savi.

Iz prakse vemo, da se ponavadi najnujnejše vieče v nedogled, zato
smo vaščanom iz Hrastja lahko samo hvaležni.

Blizu Smartnega ob Savi se nabirajo celi kupi raznih odpadkov. Kaj
bo z njimi, se šc ne ve, vprašujemo pa se, kaj pomenijo lepe asfaltne
ceste, čc ljudje odlagajo vzdolž njih odpadni material. Treba je raz-
misliti in ukrepati.

CIRIL ZUPANClC

KODEUEVO
SPLOŠNI UUDSKI ODPOR. Odbor za splošni Ijudski odpor pri

krajevni skupnosti Kodeljevo se je ob koncu prejšnjega meseca sestal
že drugič. ClaJii so se pogovarjali o delu in nalogah odbora, sprejeli
pravilnik dela in izvolili Franca Bambiča za predsednika. Člani od-
bora so: Bavec, Blatnik, Gostič, Korošec, Košiček, Laznik in Trtnik.

CIVILNA ZASCITA. Četrtega oktobra so se naKodeljevem začela
piedavanja o naiodni obrambi, in sicer v prostorih osnovne šole
Kette-Murn vsak ponedeljek in četrtek po dve uri zvečer. Obiskovalci
so razdeljeni v dve skupini; vseh, ki bodo predavanja slišali, je okrog
330. Program izvaja delavska univerza Boris Kidrič in obsega ciklus
predavanj o osnovnih obrambnih in zaščitnfli ukrepih ob natavnih
nesrečah ali v vojni. predvsem tematiko splošnega Ijudskega odpora
in prve pomoči. Pouk je obvezen za vse občane od 16. do 65. leta
starosti, ki so ga zmožni obiskovati - izvzemši oscbe, ki so to že
imele v šoli oz. enotah civilne zažčite ali v armadi.

SEJA KS. Člani sveta krajevne skupnosti in predsedniki ter pod-
predsedniki družbenopolitičnih organizacij terene Kodeljevo so z
akcijskim odborom za samoprispetek Kodeljevo imeli skupno sejo,
na kateri so sklenili, da bodo gradivo razdelili vsakemu volivcu oseb-
no.

Na osnovni šoli Kette-Murn in W Z so ali bodo še irneli več akcij v
smeri prizadevanj za uspešen referendum. Starši so bili na roditeljskih
sestankih v celoti piipiavljeni glasovati za samopiispevek.

Na seji je bil podan tudi predlog, da bi volivcem Kodeljevega še
posebej shematsko prikazali tloris novega vitca in številčno razmerje
otrok, ki so v vrtcu, naspioti tistim, ki zaradi premajhnfli kapacitet v
vrtec ne morejo.

ALES KARDELJ

BESNICA
Eden najbolj pcrečili problemov v KS Besnica so slabe ceste. Pro-

met na teh cestah postaja iz dneva v dan večji. Mnogigredo namreč
na Jančc, drugi spet nabirajo razne gozdne sadeže ali nabavljajo ozim-
nico. Vcliko pa je tudi priložnostnih izlefnikov, saj so ti kraji tako
rekoč na pragu Ljubljane. Poleg tega se vozi na delo v ljubljanske
tovarne vsak dan preccj delavcev s svojimi vozili. Ves ta promet po-
teka po slabih, makadamskih cestah.

Pod upravo KS Besnica je 63 km krajevnih cest. In za vse te ceste
nimajo niti enega cestaijaf Jasne je, kakšne ?o potem ccste, saj jih
nihče rcdno ne vzdižuje. In kdo je kriv za tako stanje? Krajevna
skupnost, občinska skupščina, prebivalci? Dovolj nam pove že po-
datek, da KS dobi od občinske skupščine za vzdrževanje vsakega
kilometra ccst le 1500 N-din- S tem denarjem naj bi izdrževali, po-
pravljali in gradili ceste!

Zaradi tako zaskrbljujočega stanja se je KS odločila za energične
ukrepe. Večir.o slabih cest pod upravo KS Besnica so razširili in
iziavnali z gredaijem, prav sedaj pa cestc posipljejo. Za to bodo po-
rabili okrog 1200 kubikov matcriala. Pievoz plača iz svojih siedstev
KS, vsa ostala dela pa opravijo prebivalci sami s piostovoljnim delom.

Nekaj cest pa so popravili že prej. Posuli so že ccsto Trebcljevo-
Leskovac, popravili pa so tudi cesto Janče-Jevniea, teko da je v ta
znani turistični kraj sedaj možen dostop iz Besnice in iz Jevnice,
koder pclje asfaltirana zasavska ccsta.

Problem zase pa je cesta III. reda Ljubljana -Litija, ki poteka na
območju naše KS večinoma po besniški dolini. Cesta je slaba, ozka in
luknjasta. Ob a'sti je precej kmctij in njiv, ki jih poleti dobesedno
prekiiva prah, katerega dvigajo vozila. Lahko si mislimo, da ta piah
povzroča veliko škode na poljih besniških kmetov, pa tudi za same
prebivalce je neprijetno živeti v tem ptahu. Kot smo že omenili,pa je
promet vsak dan večji in je zato tudi ccsta čedalje slabiša. Zato se je
KS odločila, da bo to cesto asfaltirala.

Pri tem pa se je - kot že tolikokrat doslej - pojavilo vprašanje
financiranja. KS se je odločila, da bo za pomoč prosila podjetja, v
katerih so zaposleni delavci s tega območja, občinsko skupščino in
republiški cestni sklad. Najeli pa bodo tudi kredite. Poleg tega bodo v
nedeljo 21. novembra 197! izvedli referendum. Na njem se bodo
prebivalci odločili, če bodo plačevali samoprispevek za asfaltiranje -
ccste v Besnici. Glasovali bodo vsi polnoletni občani. Če se bodo
občani odločili za samoprispevek, ga bodo plačevali le tisti, ki so po
mnenju KS to zmožni.

Če bodo uspeli zbrati sredstva, bodo začeli ž deli že prihodnjo
pomlad. Prebivalce KS pozivamo, naj se referenduma udeleže v čim-
večjem številu in glasujejo za samoprispevck. To bo koristilo pred-
vsem njijn. saj bo asfaltirana cesta prispevala k razvoju celotnega
območja. Ce bodo ccsto asfaltirali, bo vsak dan vozil tudi delavski
avtobus in bodo tako zveze z Ljubljano boljše.

Torej - 21. novembra glasujte ŽA samoprispevek, saj bo to pred-
vsem v vašo korist.

HRUŠICA
R.J.

Nedavno tega je bil v šoli sestanek odboia DPM in starešinskih
razrednih svetov osnovne šole Hrušica.

O namenu in potiebah akcije za samoprispevek in varstvu otiok je
govorila tovarišica Branka Jadek. Odgovarjala je na različna vpra-
šanja. Zaželela je,sda bi se občani v velikem številu udeležili občnih

•zborov pri KS in tam povedali želje in potrebe vaščanov. Zaželela je,
da bi referendum o sasamoprispevku uspcl, saj bodo imeli koiisti
otroci in starši. ~

V Hrušici se večajo potrebe po varstvenem zavodu za predšolske
otroke. V prosvetnem domu bi se dobili ustrezni prostori, treba pabi
jih bUo opremiti.

Starši so pozdravili skrb občinske skupščine za adaptacijo šole.
Nujno bo še treba urediti ogrevanje učilnic in fasado.

Šola je zasedena v obeh izmenah, zato se pdstavlja vprašanje pro-
storov za malo šolo! Prostor bo v prosvetnem domu, treba ga bo
opremiti.

Preskrbeti bo veljalo za prevoz učencev od 5. - 8. r. na centralno
šolo iz Hrušice, Bizovika, Fužin in Gmajne - vsaj v zimskem času!

Litijska cesta je terjala dve smrtni žrtvi otrok in več nesreč. Pozne
večerne ure niso primerne za hojo otrok po samotnem polju proti
Bizoviku.

Spodnja Hrušica je dobila novo cesto in most s samoprispevkom
občanov. "

Poljski pridelki so letos dobro obrodili. Manj je bilo fižola in zelja.
Suša je povziočila sušo na travnikih. Primanjkovalo bo živinske krme.

Pionirji so počastili spomin napadle žrtve NOV s komemoracijami
ob spomenikih na Fužinah, Zg. Hrušici pri Kefrovih in na Urhu. V
Sp. Hrušici, pri spominskih ploščah sester Šuštaršič pii Pioškovih pa
so položili cvetje in prižgali svečke.

Na šoli je letos vpisanih 110 učencev. Malico prejema 88 odstot-
kov vseli Šolarjcv. V dva oddclka podali&nega bvvanja je vktjučenih
42 % vsch učenccv. Le-ti prcjemajo tudi kosilo.

Temeljna izobtaževalna skupnost in občinska skupščina Moste -
Polje sta prispevali sredstva za adaptacijo šole. Notranja urcditev je
zelo lepa, treba pa bo poskrbeti še za zunanjost stavbe in za boljše
ogrevanje prostorov. V prenovljenih učilnicah se učenci dobro poču-
tijo.

Krajevna skupnost Hrušica - Fužine bo rinancirala asfaltno pre-
vleko pred domom kiilture in ob šoli. Dela so v teku.

Igrišče z novo ploščadjo bo kmalu nared. Pohvaliti velja avto pre-
voznika Cirila Babnika s Fužin. Opravil je brezplačen izkop in navozil
ogromno gramoza, ki so ga rabili zaploščo. Zeleti je.da bidobil več
posnemalcev. V delu je tudi ograja, ki bo obdajala igTišče.

VEVČE
Dne 27. septembra 1971 je bil v osnovni Soli Polje sestanek politič-

nega aktiva krajevnih skupnosti Polje, Vevče-Kašelj in Zalog. Sklican
je bil po dogovoru predsednikov kiajevnih odborov SZDL. Na sestan-
ku so člani razpravljali o osnutku amandrnajev k ustavi SR Slovenije.

Bolj pa je bil poudaijen drugi problem, ki mu zadnje čase posve-
čamo vse veČ pozornosti, namreč uvedba samoprispevka. Vsiprisotni
so se stiinjali, da je le-ta nujno potieben in da bodo vložili vse moči,
da bo referendum za samoprispevek uspel.

Izgradnja teniškega igrišča na Vevčah je v končni fazi in bodo tako
ljubitelji tega športa piišli na svoj račun že prihodnjo pomlad.

Akcijski odboi za uvedbo samoprispevka ktajevne skupnosti Vev-
če-Kašelj je razpravljal o akcijah na svojem terenu, ki najprispevajo k
-temu. da bo refetendum o samoprispevku uspel. Vsi prisotni so se
strinjali s tem. da stanje otroškega varstva na Vevčah še zdaleč ne
zadovoljuje potreb in prav žalostno je, da že danes vemo, da tudi
razšiiitev ne bo zadostOvala. V^ndar bo dodatnih 70 mest v VVZ le
nekako rešilo današnji težak položaj, ko čaka za sprejem v varstvo 75
otrok.

PREŽGANJE
Od 18. do 30. oktobra je bil na Prežganju šiviljski tečaj. V orga-

nizaciji KS Besnica ga je priredila komisija za pospeševanje kmetijstva
pri občinski skupščini Ljubljana Moste-Polje. Tečaj je obiskovalo
trinajst kmečkih žena in deklet. Poučeval jih je strokovni učitelj Ivan
Krajec jz Ljubljane. Za štirinajstdnevno učenje šiviljskih spretnosti so
tečajnice plačale le po 50 dinarjev.

Tečaj sodi v okvir prizadevanj komisije za pospeševanje kmetijstva,
da bi čimbolj izobrazili Ijudi v oddaljenih krajih naše občine in jim
nudili vso možno strokovno pomoč. Komisija je svojo nalogo očitno
vzela dovolj resno, saj je samo na Prcžganju to že tretji tečaj. Poleg
tega pa jc ta komisija polcti priredila tudi razstavo jagod in strokovno
posvetovanje pridelovalcev vrtnih jagod.

Dolgo sušno obdobjc je močno prizadelo tudi vasi v KS Besnici.
Posebno je suša prizadela kmete, saj je bilo zaradi pomanjkanja vlage
manj kmetijskih pridelkov, pa & ti so bili slabše kvalitete. Po vseh
vaseh je tudi prirnanjkovalo pitne vodc. Položaj je postal tako resen,
da je bila KS prisiljena organizirati dovoz vode. Vozile so jo cisteme
JLA in komunalnega podjetja Snaga. Vodo so vozili v Javor, Tre-
beljevo. Prežganje, Volavljt-, Janče, Gaberje iri Tuji grm.

JAVOR
Vaščani so se odločili, da bodo letos zgradili novo obzidje okrog

pokopališča. KS Besnica je piispevala 30.000 N-din za gradbeni ma-
terial. Vsa dela, razen strokovnih, bodo opiavili vaščani sanii s pio-
stovoljnim delom. Nova ograja bo prispevala k lepšemu izgledu ce-
lotnega kiaja, piičala pa bo tudi o spoštovanju, ki ga vaščani čutijo
do svojih prednikov.

R.J.


